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Avveckling av lokaler på August Barks Gata 14 
för verksamheten August Barks boende  
Förslag till beslut 

1. Socialnämnd Sydväst beslutar om att avveckla boendet på August Barks Gata 14 
från 1 september 2023. 

2. Socialnämnd Sydväst beslutar om att ge förvaltningen i uppdrag att lämna 
lokalerna på August Barks Gata. 

Sammanfattning 
Efterfrågan på insatsen kollektivt kortsiktigt boende med symptomtolerans minskar 
generellt i staden, vilket visar sig i låg beläggning för denna insatstyp inom avdelningen. 
Antalet platser behöver minska och förvaltningen föreslår därför en avveckling av 
boendet på August Barks Gata. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Avdelningens verksamhet behöver anpassas till den minskade efterfrågan på insatsen 
kortsiktigt kollektiva boenden. Samtliga av de fyra kortsiktiga kollektiva boendena har 
och haft en låg beläggning. Utifrån detta gör förvaltningen bedömningen att antalet 
platser behöver minskas. Den ekonomiska effekten 2023 av att minska antalet platser 
beräknas bli 1 000 tkr och helårseffekten bedöms minst bli ca 2 mnkr. Då flera 
verksamheter har låga intäkter utifrån låg beläggning förväntas åtgärden leda till en 
förbättrad ekonomi totalt för avdelningen när antalet platser minskar. Den ekonomiska 
effekten för 2024 beror på beslut om hur länge kostnaderna för lokalerna belastar 
avdelningen. Lokalkostnaderna för August Barks Gata 2023 är 1 490 tkr. Om 
Stadsfastigheter inte kan hyra ut lokalerna till en annan aktör kan det bli aktuellt med 
rivning. Kostnaden för rivning belastar Socialförvaltning Sydväst. 

Bedömning ur ekologisk dimension 
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna dimension. 

Bedömning ur social dimension 
Boendet på August Barks gata ligger i ett område där det varit en otrygghet med 
försäljning av droger och ett relativt stort antal brott. Boendet ligger i närheten av boendet 
Victor, vilket innebär att en avveckling av boendet kan medföra en ökad trygghet i 
närområdet. Skalskyddet på boendet har inte varit tillräckligt vilket inneburit risker för de 
boende.  
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Bedömning utifrån barnrättsperspektivet 
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån detta perspektiv. 

Samverkan 
Samverkan har skett i LSG för avdelning Boende och hemlöshet den 30 juni.  
Information i förvaltningens samverkansgrupp (FSG) den 23 augusti 2023. 

Ärendet 
Efterfrågan på insatsen kollektivt kortsiktigt boende med symptomtolerans minskar 
generellt i staden, vilket visar sig i låg beläggning för den insatstypen inom avdelningen. 
Antalet platser behöver därför minska. 

Beskrivning av ärendet 
Inom avdelningen finns fyra kortsiktiga kollektiva boenden som riktas mot personer från 
21 år med psykosociala problem, missbruk eller samsjuklighet. Dessa har hittills i år haft 
en lägre beläggning än budgeterat. Trenden är att efterfrågan på insatsen kollektivt 
kortsiktigt boende med symptomtolerans minskar generellt i staden.  

August Bark har 19 platser och har haft en sviktande beläggning under lång tid. Sedan 
januari har beläggningen legat på mellan 55 och 75 procent. Lokalerna är dessutom 
mycket slitna. För att hålla en skälig boende- och arbetsmiljö kommer det att krävas 
omfattande renoveringar. Boendet ligger i ett industriområde i närheten av boendet 
Victor. Närheten mellan dessa boenden skapar ofta en oönskad trafik och anses störande 
för näringsidkare i området.  

Förvaltningens bedömning 
Efterfrågan på insatsen kollektivt kortsiktigt boende med symptomtolerans minskar 
generellt i staden, vilket visar sig i låg beläggning för denna insatstyp inom avdelningen. 
Det är inte kostnadseffektivt och ansvarsfullt att bedriva en verksamhet som det inte finns 
efterfrågan på. Förvaltningens bedömning är därför att antalet platser behöver minska. 
Förvaltningen har gjort bedömningen att boendet på August Barks Gata, utifrån 
beläggningsgrad, lokalernas skick, placeringen i industriområde samt närheten till 
boendet Viktor är det boende som är lämpligast att avveckla utifrån minskad efterfrågan. 
Förvaltningens bedömning är att det är möjligt att möta efterfrågan på insatsen kollektivt 
kortsiktigt boende inom förvaltningens kollektiva boenden.   

 

 

 

 

Anna Holmqvist 
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